
htnofa
Tr id ese t  l et  je minilo od teda j ,  ko s m o  začel i  z d e 

lom v osvoboje n i  državi .  T r id e s e t  le t  naporov ,  n e n e h 
nih vlaganj  in težav,  ki pa s o  pr inesl i  s vo j e  sa d o v e .  
D a n e s  te h  s a d o v  ne  m o r e m o  š e  uživati .  Č e p r a v  s m o  
gradili ,  v e s  ča s ,  m o r a m o  tudi  š e  s eda j  gradi t i .  Š e  pol 
no de la  n a s  čaka,  za to  ne m o r e m o  popus t i t i  v svoj ih 
pr izadevanj ih .

Spre jel i  s m o  novo us t avo ,  us tanovi l i  TOZD, to d a  to 
je  š e  v e d n o  prema lo .  Dogodki po s v e t u  in v naš i  državi 
n a s  sil i jo k neneh n i  de ja vnos t i .  Prem alo  je,  da  s a m o  
s p r e j e m a m o ,  p o t r e b n o  je  tudi  izvrševat i .

V naš i  OZD je  š e  v e dno  polno p ro b le m p v  in š e  bodo,  
t e m u  s e  ne  m o r e m o  izogniti .  Še  bodo  problemi  v pro 
izvodnji,  kjer  z a h t e v a m o  v e d n o  v e č je  rezu l ta te ,  v pro
daji,  ka te ra  je  od v isn a  od r azm er  na t rž i šču ,  v e d n o  
v e č  bo p o t r e b n o  dati  za invest ic i je ,  za izobraževanje ,  
kulturo,  s ta n o v a n ja  . . .

Po t re bno  bo dobit i  s r e d s t v a .  Ta s r e d s t v a  pa u s t v a r 
jamo  mi vsi  z združenimi  močmi .  Vedno lažje bomo  
dosega l i  z a s t a v l j e n e  ci l je z e n o t n o s t j o  in po mo č jo  
drug  d ru g e m u .  Za to  ne  i šč im o s la bos t i  d rug pri d r u 
gem u,  a m p a k  pom a g a jm o ,  da  bom o to odpravi li .  Še  
v e dn o velja:  »V slogi  j e  moč.«

Družbeno  poli t ične org anizac i je  v podjet ju ,  ki s o  no
s i l e c  m a r s i k a t e r e  akci je ,  m ora jo  tudi  t eda j ,  ko je  po
t r e b n o  zas tav i t i  v s e  moči  za nadaljnj i  razvoj podje t ja ,  
biti v prvih v rs ta h .  Izdelan je  bil p revent ivn i  sanac i j sk i  
p rog ram,  d o lo č e n o  je  bilo, da se mora tudi izvajati. To
rej j e  s e d a j  na  nas ,  da  ga  b om o  izvajali, vsi ,  v s a k  pri 
sv o j e m  delu.

Želel  bi, da bi posta l i  naš i  delavci-samoupr .avl jalci ,  
de lega t i ,  da bi s e  čutili  s e s t a v n i  del podje t ja ,  kjer  d e 
lajo.

Pogledat i  m o r a m o  d o s e d a n j e  r ezu l ta te  z v s o  kri t ič
nos t jo ,  v e n d a r  m or a  biti n a š  pogled  u s m e r j e n  v b o doč 
nos t .  Ob koncu  leta n a re d im o  o b račun  za ce lo  leto,  t e r  
up a m o  na š e  bo l j še  re zu l ta te  v d r u g e m  letu.

Ob 1. maju pa ne  d e l a m o  ob ra č u n o v  de la  za nazaj  
in napre j ,  a m p a k  si že l imo š e  bo l j še  d e lo v n e  u s p e h e ,  
razvoj sa m o u p rav l j an ja  in razvoj d e l e g a t s k e g a  s i s t e m a .

To je. hkrat i  tudi  n a š a  obl juba,  da  b o m o  delal i  po 
us tavi ,  s t a t u t u  in pravilnikih,  pa tudi  po svoji  lastni  
p reso j i  in po svoj ih m o č e h .

To je  moja žel ja kolekt ivu ob 1. maju,  prazniku  dela,  
in ob 25-letnici  s am ouprav l ja n ja .

Glavni d i rek tor

Ob 30-letnici osvoboditve, ob 25  let
nici delavskega samoupravljanja in 
1. maju mednarodnem prazniku  
dela, čestitamo vsem članom OZD

Glavni d i rek to r  
Sa m ou pr avni  organi  
Družbenop ol i t i čne  organizaci je  
Urednišk i  odbo r
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Delo v kurilnici

Proslava na Socerbu
Osrednja politična manifestacija v počastitev 30-letnice osvo
boditve in zmage nad fašizmom bo letos 1. maja 1975 na So
cerbu s pričetkom ob 14. uri.
P r o g r a m  prireditve bo naslednji:
1. Govor člana izvršnega odbora RK SZDL Slovenije Toneta 

Fajfarja.
2. Kulturni program: sodelujejo združeni pevski zbori

— moški zbor Valentin Vodnik iz Doline pri Trstu
— moški zbor iz Divače
— moški zbor Simon Gregorčič Iz Kopra
— moški zbor Luke Koper
— moški zbor Fratelanza z Reke

Sodelovali bodo še recitatorji — člani stalnega slovenskega 
gledališča iz Trsta: Mira Sardoč, Joško Lukež in Stane Stare
šinič ter Slavko Verdirozi iz gledališča Ivan Zajc z Reke.
Vse zbore bo spremljala godba na pihala Iz Kopra, v zabavnem 
delu pa sodeluje godba na pihala iz Pridvora.
Sodelovalo bo skupno 264 nastopajočih.
V obe smeri bodo tega dne vozili posebni avtobusi, urejeno pa 
bo tudi parkirišče za osebna prevozna sredstva. Prav tako bo 
poskrbljeno za jedačo in pijačo.

: - v. r. < : ■ I

» N a š  g l a s «  izdaja kolektiv 
»Delamaris« Izola. List ureju
je uredniški odbor skladno s 
predpisi. Predsednik uredniš
kega odbora Zorko ing. Dežjot. 
Odgovorna in glavna uredni
ca Albina Škapin. Tiska »Že
lezniška tiskarna« Ljubljana 
1975, v nakladi 1300 izvodov. 
List dobijo člani kolektiva 
brezplačno.
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Dogodki v HP
Dne 27. 2. 1975, je v skupščin

ski dvorani občine Ljubljana Mo- 
ste-Polje, zasedal delavski svet 
združenega podjetja živilske in
dustrije in med ostalim obravna
val tudi izločitev pivovarne Uni
on iz sestavljene organizacije 
združenega dela. Člani delavske
ga sveta so v svojih razpravah 
kritično pristopili k oceni take
ga dejanja pivovarne Union in 
na koncu razprave sprejeli na
slednjo oceno, s katero so se stri
njale vse delelgacije razen dele
gacije pivovarne Union:

1. Iz 'kronološkega pregleda je 
razvidno, da  sm o ne glede na 
opredelitev skupnih ciljev v in
tegracijski analizi, jasno zastav
ljene naloge in  skupne dejavno
sti, še vedno v  fazi, ko iščemo re 
šitve, kako v konkretni praksi 
realizirati skupne cilje. Deklara
tivno zavzemanje n i dovolj, zato 
smo hoteli p riti do rešitev, s tem  
pa do rezultatov na  podlagi do
govarjanja in  sam oupravnega 
sporazum evanja. Dodatni samo
upravni sporazumi, katerih  eno
stranska odklonitev je  končno 
pripeljala do tega, d a  se je  Uni
on izločil iz (Združenega podjetja, 
naj bi konkretno opredelili skup
ne naloge in  način  njihovega iz
vajanja. Poleg tega pa tudi, kako 
naj se obnašam o in delamo, da 
bi dosegli cilje, ki smo si jih  za
stavili z združitvijo v HP.

Ugotovili smo, da je  potrebno 
v združenem pod jetju  vzposta
viti vzdušje sodelovanja, iskreno
sti, odprtosti in  preseči s ta re  od
nose nesoglasja in  pogledov, da 
se je  mogoče še naprej prepušča
ti stihinem u delovanju tržnih za
konitosti, anarhičnosti v sistem u 
plan iran ja  in  zakoreninjenem u 
stališču, da je  dohodek delovne 
organizacije le rezu ltat .dela po
samezne organizacije, ne pa re
zultat skupnega družbenega de
la. Prav tak i pogledi in  stališča 
so v Unionu prevladovala. Izhaja
jo  p a  iz prepričanja, da je  njihov 
dohodek le  rezultat njihovega 
dela, ne pa  tud i tržnega položaja 
in  iz tega izvirajoče rente te r  d ru 
gih okoliščin. Ne priznavajo vlo
ženega dela 1400 članskega ko
lektiva Delamarisa, ker le-ta ust
vari samo 500 m ilij. starih  d inar
jev ostanka dohodka, ker se me
rijo  sam o po poslovni uspešno
sti, ker tr ik ra t m anjši kolektiv 
Uniona »ustvari« kar za 4 mili
ja rde  starih  d inarjev  ostanka do
hodka. Že same razlike med pi
vovarnami, ki so si po tehnični 
oprem ljenosti enake, dokazujejo 
to trditev.

2. Če analiziram o obnašanje 
Uniona, lahko ugotovimo, da je 
njihovo sodelovanje ostalo le p ri 
deklarativnosti, pasivnosti, for
malizmu, lepih besedah in  valje
n ju  krivde na druge. Ko pa sm o 
se takorekoč leto dni zares in 
tenzivno prizadevali za iskanje 
načinov in  konkretnih rešitev za 
skupno in  usklajeno delovanje in 
reševanje problemov, nism o od 
Uniona dobili n iti predlogov za 
rešitve, ne podatkov, nujno  po
trebnih  za skupno delo, niti pri
pravljenosti za sporazumevanje.

Pri tem  je  značilno dejstvo, da 
je Union nasprotoval ali pa zavla
čeval vse tisto, k a r je  kakorkoli 
kazalo na povezovanje ali k ar bi 
vodilo k skupnim  ciljem.

To začenši z zavračanjem  upora
be skupnega znaka HP v svoji fir
mi, pa do form alističnega odnosa 
pri popolni zavrnitvi dodatnih sa
m oupravnih sporazumov, čeprav 
je  bila izkazana vsa pripravlje
nost ostalih  delovnih organizacij, 
da nadalju je jo  z dogovarjanjem , 
da se popravijo posamezne rešit
ve v sam oupravnih sporazumih, 
vendar s strani Uniona predlogov 
ni bilo. Vzrok za tako obnašanje 
Uniona pa je  iskati v spoznanju, 
da bi sprejem  rešitev v  tem elj
nem  in  dodatnih sam oupravnih 
sporazum ih pomenil za vse delov
ne organizacije v HP, pa tud i za 
Union, nujnost korigirati dose- 
dajo politiko.

Lastna avtarktična suverenost, 
lastno podjetniško obnašanje, so 
bili v Unionu prizadeti z nujno
stjo  usklajevanje letnih planov, 
razvojnega program a, ureditvi 
trga — tako v pogledu nabave in 
plasm ana, v povezovanju s pro
izvodnjo surovin, v povezovanju 
z organizacijam i blagovnega pro
meta, k je r je  prišlo zaradi tega 
do skupnega nastopa vseh delov
nih organizacij v HP, to rej tudi 
teh pivovarn. To pa je  seveda vse 
kazalo, da bi utegnilo priti do 
tega, da bi bile navzoče ,na tako
rekoč ekskluzivnem tržišču Uni
ona (Ljubljanska regija 96 °/o za
stopanost Uniona) tudi ostale pi
vovarne. Ko pa je  bil predlagan 
sklad (1 p ara  od prodane stekle
nice) za delno nadom estilo stro
škov plasm ana piva na ostalem  
jugoslovanskem  tržišču, da bi 
zm anjšali p ritisk  na slovensko tr 
žišče. Takšen predlog za Union ni 
bil sprejem ljiv, »ker nam  ostale 
pivovarne lahko vrnejo z istim  
ukrepom«. Tovariši iz Uniona so 
tem u nasprotovali zaradi »jugo
slovanskega dogovora m ed pivo
varnami«, ker da so »prvo član 
Poslovnega združenja industrije  
piva v Beogradu in da se m orajo 
držati vseh norm  in  predpisov, 
določenih s strani te  inštitucije«. 
To bi gotovo vplivalo na »dobre 
odnose« z Zagrebškimi pivovar
nam i in  niso hoteli m otiti tržišča 
v »revirjih drugih pivovarn izven 
Slovenije, s tem  pa  tudi niso ho
teli podpreti plasm ana TOZD Pi
vovarne Tališ, ki lovi svojo m ej
no rentabilnost p rav s prodajo 
n a  jugoslovanskem  tržišču. Tu se 
res lahko vprašam o, kdo se zav
zema za monopol!?

3. Podatek, da im am o v Slove
niji za 2,3 mio kapacitet za pro
izvodnjo piva, da pa ga prodam o 
vključno s plasm anom  v Istri in 
H rvaškem  Prim orju  1,3 mio., hi, 
je  dovolj zgovoren dokaz, da im a
mo v Sloveniji za najm anj eno 
srednjeročno razdobje dovolj ka
pacitet, ko hkrati potrošnja piva 
zaradi čedalje večjega izbora 
brezalkoholnih pijač, pa tudi za
radi prehranskih  in  drugih vzro
kov stagnira. Ko pa smo po teh 
ugotovitvah prišli do zaključka, 
da bi bilo bolj sm otrno in druž
beno opravičljivo v določenem 
razdobju vlagati z združevanjem 
sredstva v druge naložbe, bodisi 
kot kredite ali pa v skupno po
slovanje z udeležbo na dohodku 
pri drugih TOZD, je to  naletelo 
v Unionu na odpor to  zavrnitev. 
D ajanje predlogov, kot so zdru
ževanje sredstev sam o po »ena
kih deležih«, zavračanje sporazu

Delo pri stroju

ma zaradi protiustavnosti, ker je 
bila določena m inim alna stopnja 
4 %> združevanja sredstev na  os
novi podjetniške akum ulacije, 
vse to je  izgovor in iskanje mož
nosti, kako se izogniti dejanske
m u združevanju dela to  sredstev. 
Pni tem  so tovariši iz Uniona pla
sirali med delavce parole, da se 
jih  hoče om ejiti v njihovem  raz
voju in  proizvodnji, p ri čem er so 
se nazadnje — z INFORMATOR
JEM tem piranim  na izid referen
dum a — poslužili najbolj prefi
njenih načinov dezinfbrm iranja, 
tj. iztrganih citatov to  neresnic.

Resnica pa je, da so proti vsa
kršnem u skupnem u nastopu  in 
p ro ti vsakršnem u usklajenem u 
razvoju. To dokazuje predloženi 
investicijski program  Uniona 1975 
—1980, po katerem  bo do leta 
1980 povečala svojo kapaciteto 
od sedanjih 1,000.000 hi letno na 
1,200.000 hektolitrov letno. Ta 
program  ne upošteva tržnih po
treb , niti zadostnih kapacitet za 
proizvodnjo piva v  Sloveniji in 
ne upošteva, da je  v Is tri (Buzet) 
začela izgradnjo nove pivovarne, 
ki bo nujno vplivala na plasm an 
piva na istrsko-prim orskem  ob
močju.

Povsem razum ljivo je, da so 
potem  proti združevanju sred
stev, da »ne vidijo možnosti za 
sodelovanje in združevanje sred
stev«, saj bodo porabili za to 
prek  44 m ilijard starih  dinarjev, 
s tem pa poskrbeli, da bomo v 
Sloveniji im eli še naprej neizko
riščene kapacitete ,s pomočjo tr 
žne^ rente pa bodo poskrbeli, da 
vloženo delo v ostalih  dveh pivo
varnah ne bo moglo 'biti nikoli 
adekvatno vrednoteno. — Pri tem 
se sklicujejo na vse ustavne p ra
vice, zanem arjajo pa  ustavne dol
žnosti usklajevanja razvoja v 
združenem  delu in  v družbeno
politični skupnosti. To so pravi 
razlogi, ki so pripeljali do izlo
čitve Uniona iz združenega pod
je tja , ne pa izgovarjanje, da so 
bili kršeni dogovori, ker dogovo
rov prav po zaslugi Uniona še ni 
bilo, to  ne izgovori, da se ne mo
rejo sporazum eti, zaradi nagrad
nih iger Talisa to  Laškega spo
mladi 1974. Ti propagandni akci
ji so skupaj z Unionom obsodile 
na delavskem svetu vse ostale 
delovne organizacije v združenem 
podjetju , hkra ti pa smo podprli 
sprejem  zakona, ki je prepove
dal te igre (čeprav kot izgleda, te
čejo te naprej, vendar v nobeni 
delovni organizaciji ZP). Pri tem

pa velja opozoriti, da  je  istoča
sno šla Pivovarna Union v akcijo 
razdeljevanja točilnih aparatov 
za to, da si osvoji tržišče in  pri
dobi absolutno pravico do toče
n je  svojega piva in  pri tem prav 
tako potrošila 3 milij. dinarjev, 
kolikor sta  stali reklam ni akciji.

4. Takšno obnašanje Uniona in  
nepripravljenost za sodelovanje 
iz razlogov, ki smo jih  ugotovili, 
naredi največ škode v odnosih in 
samem obnašanju  delovnih ljudi 
in vodi v  neiskrenost, licemer
nost in izigravanje. Da je  tem u 
tako, se vidi iz odnosov, ki so za
vladali med člani ZK oz. v Svetu 
kom unistov združenega podjetja , 
kar je  razvidno iz podanega kro
nološkega pregleda dogodkov v 
zvezi s pripravo referendum a.

Izgleda, da se je  nekaterim  to
varišem  iz Uniona, M so po na
šem m nenju izrabili organizacijo 
ZK, izredno mudilo, da pride do 
odločitve in  da se izvede referen
dum  izredno hitro . Priprave za 
izvedbo referendum a so bile pra
ktično v ta jnosti. Gotovo pa je 
dvomljiva zakonitost izvedbe re
ferenduma. Od sklepa zbora de
lavcev pa do izvedbe referendu
m a je poteklo komaj 3 dni, zato 
se postavlja vprašanje zakonito
sti sprejete odločitve na referen
dumu. Kakšne so posledice taik- 
šnega obnašanja v prizadevanjih 
za zbliževanje delavcev m ed sabo, 
je  najbolj osvetlujoč prim er sku
pnega sestanka in  masovnega iz
leta mladincev, organiziran za 
vseh 6 delovnih organizacij 15. 
februarja 1975 v Tališ v M aribo
ru. Mladinci, ki so imeli sesta
nek svojega koordinacijskega od
bora v združenem pod jetju  to iz
let, planiran v okviru svojega 
program a dela že nekaj tednov 
prej, so m orali ugotoviti, da je 
nekaj dni p red  sestankom  0 0  
ZSMS Pivovarne Union odpove
dala udeležbo. Nad takim  ravna
njem  so 'bili m ladinci iz ostalih 
delovnih organizacij ogorčeni. Pi
smo, ki so ga ob te j priliki po
slali s sestanka v M ariboru mla
dincem Uniona dovolj jasno kaže, 
da iso tak i postopki obsojanja 
vredni in so rezu ltat neke politi
ke, ki nim a nič skupnega s pri
pravljenostjo  za skupno sodelova
nje to  za reševanje problem ov na 
podlagi dogovarjanja to  sam o
upravnega sporazum evanja.

5. Prepričani smo, da je odloči
tev delavcev Uniona, da se izloči
jo  iz naše sestavljene organizaoi-

N adaljevanje na stran i 3
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Pomorska orientacija
DELAMARIS-a

Delamaris, kom binat 'konzerv
ne industrije  iz Izole združuje 
pet tem eljn ih  organizacij zdru
ženega dela. Tri TOZD so povsem 
vezane na m orje: »Iris«, predela
va rib, »Riba«, ulov ribe An »Plo
čevinka«, proizvodnja pločevina
ste embalaže. Njihova proizvod
n ja  predstavlja  70°/o vse proiz
vodnje Delamarisa.

Delamaris zaposluje 1400 de
lavcev s proizvodnjo 22.000 ton 
dosega 600 m ilijonov din celot
nega dohodka.

S predelavo ribe im a  Delamaris

Nadaljevanje s s tran i 2 
je, rezultat dosledno in vztrajno 
vodene politike določenega kroga 
oseb, ki je  bila naperjena proti 
dogovarjanju in sam oupravnem  
sporazum evanju. Tem zaradi 
osebnih interesov in  zaradi pod
jetn iško lastniških odnosov do 
družbene lastnine in  upravljanja 
z n jo  te r osebnih afirm acij oz. 
m ojstrske ozkosti ni do tega, da 
bi združevali delo in  sredstva po 
načelih naše nove ustave. Pri 
tem  pa si drznejo zagotavljati de
lavcem (glej Inform ator) sledeče: 
»Vsa naša stališča tem eljijo na 
ustavi SFRJ, Ustavi SRS, sklepih 
in ostalih  dokum entih 3. seje CK 
ZKS (uresničevanje ustave), oce
ni aktivnosti organizacij združe
nega dela na  področju uveljavlja
n ja  sam oupravnih odnosov v go
spodarstvu Skupščine občine 
L jubljana-šiška, na ugotovitvah 
raziskovalnega centra za sam ou
pravne sporazum e pri Republiš
kem svetu Zveze sindikatov Slo
venije, ki so hile objavljene v 
»Delavski enotnosti«, integracij
ski analizi iz oktobra 1972 in  na 
sam oupravnem  sporazum u o 
združitvi v H P združeno podjetje  
živilske industrije  z dne 15. 12. 
1973«. Na podlagi vseh ugotovi
tev, podanih z oceno, lahko z go
tovostjo ugotovimo, d a  so to  le 
deklaracije in nič drugega.

6. Kot je  bilo že rečeno, te rja  
jasno oceno »INFORMATOR« Pi
vovarne Union Ljubljana, št. 2 z 
dne 5. 2. 1975, ki je  služil kot 
osnovno gradivo, na podlagi ka
terega so bili delavci Pivovarne 
Union inform iran i o  razlogih za 
izločitev iz združenega podjetja . 
Ta številka Inform atorja, ki je 
izšla na sedmih straneh, ne daje 
nikakršne osnove n iti celotnega 
pregleda stanja, vzrokov in raz
logov, na podlagi k a te rih  bi de
lavci lahko to stanje spoznali in  
se odločili na tem elju objektivne 
inform acije. To interno glasilo je 
sestavljeno z »iztrganimi citati«, 
ki so jih  izrekli delegati ostaLih 
delovnih organizacij na zaseda
n ju  delavskega sveta, ko je  Uni
on' zavrnil sprejem  sam ouprav
nih sporazumov, in člani poslo
vodnega sveta na svojih sejah. 
Ni podana objektivna ocena dela 
v združenem podjetju , niti niso 
posredovani ugotovljeni vzroki 
te r razlogi, zakaj nism o dosegli 
rezultatov, ki smo jih  želeli in 
zakaj nismo uresničili ciljev, za

delovalni industriji, saj dosega 
26 “/o celotne proizvodnje ribjih 
konzerv. Od celotnega izvoza rib 
jih  konzerv Delamaris ustvari 40 
odstotkov izvoza panoge, oziro
m a polovico lastne proizvodnje. 
Za proizvodnjo rib jih  konzerv 
potrošim o 6500 ton ribe, od tega 
2500 iz lastnega ulova, ostalo pa 
iz uvoza (Poljska).

Ribolovna flota Delamarisa im a 
22 ribiških ladij, ki ulove 4000 
ton rib. Ribiške ladje so v po
prečju  stare 20 let in  omogočajo 
le priobalni ribolov. N im ajo na
m reč lastne hladilne naprave, ozi-

katere smo se zavzemali tako na 
delavskem svetu kot v drugih sa
m oupravnih organih. Ce bi Union 
analiziral samo zapiske delavskih 
svetov in  poslovodnih organov, 
bi lahko ugotovil, kaj so odgovor
ni tovariši Uniona doprinesli k 
skupni politiki in razreševanju 
problemov v združenem podjetju. 
Ugotovili bi, kaj je  Union kon
kretnega predlagal in  tudi kdo je 
tisti, ki se ni hotel sporazum e
vati. Ugotovili bi, da Union ni dal 
predlogov za sodelovanje, pač pa 
da so samo zavračali stališča, ne 
da bi p ri tem  dali drugačne pred
loge za sodelovanje. Na račun 
Uniona ali posameznikov niso 
bile izrečene nikakršne obtožbe 
ali žalitve, pač pa so to bila iz
ražena m nenja delegatov iz dru
gih delovnih organizacij, ki ima
jo vso pravico, da svobodno izra
žajo svoje m nenje. Zlasti je  ob- 
sodbne vredna dezinformacija, 
nam enjena delovnim ljudem  Uni
ona, češ da je  v predlogu samo
upravnega sporazum a o koordi
naciji nabave v okviru HP pred
videna tudi om ejitev proizvodnje 
piva. Tak način in form iran ja  s 
tem, da se še zlorabi osnovna o r
ganizacija ZK in to  vse z nam e
nom, da se doseže cilj, to je  dez
integracija, je  obso jan ja  vreden 
in zasluži najostre jšo  kritiko ter 
terja, da se pokličejo na odgovor
nost tisti, ki so za to odgovorni.

(Iz »Kolinska«)

rom a možnosti skladiščenja ne
kajdnevnega ulova. Za sedaj so 
tako oprem ljene, da  lahko love 
le z mrežo plivarico, to  pa pome
ni, da lahko love v odvisnosti od 
lunine mene, vrem ena in  letnega 
časa.

Rezultati poslovanja Delamari
sa so prav zaradi dejstva, da je  
glavni predm et poslovanja ribo
lov in predelava rib (prim arna 
proizvodnja), nezadovoljivi. Od 
leta 1965 dalje, ko je bil z go
spodarsko reform o ukinjen re
gres na popravilo ribiških ladij 
in pogonsko gorivo ter istočasno 
drastično zm anjšana izvozna pre
m ija za rib je  konzerve, je  začel 
Delamaris poslovati na robu ren
tabilnosti. Ta rob rentabilnosti 
je  seveda Delamaris dosegel na 
račun izredno nizkih osebnih do
hodkov.

V prvih letih po 1965 je  Dela
m aris dosegel rentabilnost pred
vsem na račun akum ulativnosti 
od prodaje jušn ih  koncentratov 
in drugih izdelkov liz ob ra ta  »Ar
go«. K asneje se je  rentabilnost 
rib jih  konzerv popravila, v izvo
zu pa je  prišlo do povečanih iz
voznih prem ij. Tedaj pa se je 
rentabilnost jušnih  koncentratov 
in drugih izdelkov »Arga« občut
no poslabšala ,kaj ti obseg proda
je  ni napredoval v potrebnem  
obsegu, ekonomičnost proizvod
nje pa je  nazadovala, ker po
m em bnih investicij zaradi po
m anjkanja lastne akum ulacije ni 
bilo.

V tem  času je  bil položaj Dela
m arisa tudi naj slabši m ed vsemi 
podjetji panoge m orškega ribo
lova in predelave rib, kajti d ru
ga pod je tja  iz področja SR Hr- 
vatske in  Črne gore so po ugod
nih pogojih prejem ala kredite iz 
tako imenovanih kanonskih sred
stev te r druge kredite, nam enje
ne nerazvitim  področjem  (npr. 
Zadar, Rovinj).

Dejstvo, da Delamaris ni bil 
deležen ugodnih kreditov iz od
škodnine, ki jo  je  Ita lija  plače
vala Jugoslaviji za ribolov v na
šem m orju  (kanonska sredstva), 
so Delamaris postavile v popol

nom a neenakopraven položaj. 
Druga podjetja  naše panoge, ki 
so dobila te  ugodne kredite, so si 
z njim i zgradile hladilniške ka
pacitete (za ulov in distribucijo  
ribe) in  m odernizirale ulov, med
tem  pa je Delamaris imel izred
ne težave z enostavno reprodukci
jo  ob nizkih osebnih dohodkih.

Tako se hrvaškim  podjetjem  
omogoča na istem  jugoslovan
skem gospodarskem  prostoru , da 
poslujejo pod ugodnejšim i pogo
ji kot Delamaris. Temu lahko mi
lo rečemo, da Delamaris nim a 
enakih pogojev za gospodarjenje 
kot druga p o d je tja  v panogi. Dru
žba (iz odškodnine) podpira le 
hrvaška in  črnogorska podjetja  
naše panoge. Delamaris pa ne. Ta 
neenakopravnost je bila zakon
sko določena že prej in je  z no
vim zakonom zopet določena. To 
neenakopravnost je  potrdilo  tudi 
ustavno sodišče. Republika, ki bi 
lahko zadevo uredila tako', da bi 
Delam arisu omogočila kredite 
pod istim i pogoji kot jih  dobijo 
druga podjetja  naše panoge, pa 
tega do sedaj ni bila sposobna, 
kljub prizadevanju podjetja , ure
diti.

V času po  1965 je prišlo do 
družbenih investicij v km etijstvo 
v obliki ugodnosti v  ceni. Regre
siralo se je  um etna gnojila, kre
ditiralo se je  izgradnjo hlevov, 
regresiralo se je  p ri mleku. Skrar 
tka do km etijstva kot prim arne 
proizvodnje se je  odnos bistveno 
spremenil. Glede ribištva, ld je 
praktično sestavni del km etijstva 
An km etijske politike, saj p red
stavlja prav tako prim arno pride
lovanje hrane pa se je  začelo po 
letu 1965 negativno ukrepati. Uki
nili so regrese n a  popravilo la
dij, ukinil se je  regres na gorivo, 
ribištvo je  celo plačevala v ceni 
nafte cestnino.

Znano je, da je  takih  korekcij 
deležna panoga m orskega ribi
štva v vseh drugih državah Evro
pe, bodisi v obliki participacije 
države pri nakupu ladij in mrež, 
bodisi p ri ugodnejših cenah po
gonskega goriva. Sm atram o, da 
bi do take podpore družbe m ora
lo priti tudi p ri nas.

Delamaris, ki je m očan izvoz
nik (6 milijonov S) izvaža pretež
no na zahodno evropsko tržišče. 
To tržišče im a visoke uvozne 
davščine in  carine, ki znašajo za 
naše izdelke v poprečju ca 30%>. 
Naša država pomaga pri prem a
govanju teh uvoznih barier. Dej
stvo pa je, da je  ta  pomoč naše 
države izredno nestalna. Nobeno 
leto ne vemo, kakšna bo dejan
ska izvozna stim ulacija. Npr. leto 
1973 je podjetje zaključilo z iz
gubo, ker ni bila končno odobre
na izvozna prem ija, ki je  bila 
obljubljena. To izvozno prem ijo 
so odobrili šele konec 1974, izpla
čali pa je  še danes niso. Tako je 
Delamaris k red itor države od le
ta  1973. N estalna in  neznana iz
vozna prem ija je  velika težava, 
ki jo  m ora podjetje  prem agovati 
pri določanju svoje orientacije. 
To pa prav gotovo ne stim ulira 
Delamarisovega izvoza, am pak ga 
om ejuje, kar s širšega družbe
nega stališča prav gotovo ni za
dovoljujoče.

Da bi se pomorsko ribiška ori
entacija Delamarisa okrepila je 
nujno, da se uredi nekaj bistve
nih zadev:

1. Ribištvo je potrebno subven
cionirati tako kot se subvencio
nira določene dejavnosti v kme
tijstvu, oziroma v ribištvu dru
gih držav.

N adaljevanje na  6. straniOddelek juh — polnjenje začinke v kozarce

najvišjo proizvodnjo v rib ji pre-
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ŠTA FETA  M LADOSTI

Štafeto je v Koper prinesla naša ladja Knežak

sto le še soboto in  nedeljo. Ka
dar se ne učim, svoj prosti čas 
izkoristim  za zabavo in rekrea
cijo.

Znano mi je, da te je sekreta
riat OO ZK Iris predlagal za 
srednjo politično šolo v Kopru, 
ki traja eno leto. Torej še en raz
log več, da si vreden pohvale. 
Kakšni so tvoji cilji?

Res je, da sem  eden izm ed kan
didatov za to  šolo, ki se bo pri
čela v septem bru. K ar pa se tiče 
m ojih ciljev, ti sedaj ne morem 
nič povedati. Skušal bom  opra
vičiti izkazano zaupanje in ob
ljubljam , da bom  bolj zavzeto 
pomagal m ladim  pni izvrševanju 
zastavljenih ailjev, -ki so seveda 
naši, moj cilji. A ndreja Tanko

Že tradicionalna štafeta m lado
sti je  tudi letos krenila  na pot. 
Številni m ladinci iz vseh bratskih  
republik Jugoslavije sm o se p ri
družili s pozdravi in čestitkam i 
tovarišu Titu za 83. ro jstn i dan.

Svojo pot je  štafeta  mladosti 
letos pričela v Is tri in  jo  nada
ljevala ob slovenski obali do Ko

ra , te r od tam  dalje  širom  po 
lo veni ji.
Prvi april je  sicer dan, ko stva

ri radi obrnem o bolj na šalo, ta
k ra t pa je  šlo zares. Že zgodaj 
z ju tra j je  bilo  v Izoli vse živo; 
na drogovih so visele zastave in 
plapolale v  pom ladnem  vetru. 
Sonce je  posijalo izza oblakov in  
tako še bolj pripom oglo k praz
ničnem u vzdušju na ulicah. Po 
cestah in  ulicah so se zbirali mla
di, ki so sprem ljali štafeto le s 
pogledi in tisti, ki so štafeto  no
sili ali jo  sprem ljali z rožam i in  
zastavami.

Na Trgu padlih, k je r  je  bila po
stavljena glavna trib u n a  pa so 
se pionirji, taborniki in  športn i
ki v  svojih uniform ah pomešali 
med množico ljudi. Ob tribuni 
pa so stali pripadniki teritorial
nih enot, ki so pričakali štafeto 
v vrsti.

Napočil je  trenutek , ko je  v 
množici završalo: TITOVA ŠTA
FETA MLADOSTI JE  OBISKA
LA TUDI NAS.

M ladinka iz Arga Slavica Lazar 
je  prevzela štafeto od predsed
nika obalno-kraške konference 
Darka Deška, te r  jo  ponesla do 
skupine delavcev iz podjetja  
Opreme, š ta fe ta  je  tako šla po 
vsej Izoli, podajali so si jo  m la
dinci iz delovnih organizacij, šol 
in  ustanov, dokler je  ni prevzel 
naš m ladinec Rade Mladenovski 
in jo  ponesel n a  javno tribuno, 
k jer jo  je  držal ves čas progra
ma.

Po pozdravnem  govoru, ki sta 
ga im ela član obalnokraške kon
ference ZSMS in sekretar občin
ske konference ZSMS je  m ladin
ka — prostovoljka teritorialnih 
enot prebrala pozdravno pismo 
tovarišu Titu.

Po kratkem  kulturnem  progra
m u je  štafeta m ladosti krenila  do 
2. oktobra, k je r se je  ustavila za 
nekaj minut. Š tafeto je  do Ko
p ra  peljala naša lad ja  »Knežak«, 
sprem ljali pa  so jo  izolski ve
slači. Pogled na odhajajočo šta
feto v sprem stvu ladij in  vesla
ških čolnov je  bil nekaj enkrat

nega. Mi pa smo še enkra t za
želeli: »Srečno na poti do tova
riša Tita«.

K ulturni program  na Trgu pad
lih pa se je  nadaljeval. V njem  
so sodelovali pevski zbor iz os
novne šole Izola, recita to rji in 
godba na pihala.

Izkoristila sem ite svečane tre 
nutke, poiskala našega nosilca 
štafete R adeta M ladenovskega in 
m u zastavila nekaj vprašanj:

Rade, zaupana ti je bila nalo
ga da prineseš štafeto mladosti 
do glavne tribune, kjer si jo skrb
no čuval v času kulturnega pro
grama. Kakšni so bili tvoji ob
čutki?

Povedati ti m oram , da sem bil 
p rije tno  presenečen, ker je  bila 
meni zaupana čast, da ponesem 
štafetno palico na glavno tribu
no in  se tako direktno vključim  
v to veliko m anifestacijo.

Zahvaljujem  se m ladini Dela
m arisa za zaupanje, ki m i bo za 
vedno ostalo v spominu.

V podjetju te vsi poznamo kot 
vestnega in aktivnega mladinca. 
Zanima me, s čim se ukvarjaš 
v prostem času?

K ar se tiče prostega časa, ugo
tavljam , d a  ga im am  vedno m anj. 
Trenutno obiskujem  večerno po
litično šolo, tako da im am  pro-

Konferenca
V mesecu m arcu je  im el aktiv 

ZB naše organizacije združenega 
dela svojo redno konferenco. 
Vsem prisotnim  je  predsednik 
odbora ZB Franc Lukežič prebral 
poročilo o  dveletnem delu odbo
ra  in  o  delu vseh članov ZB v 
podjetju .

V poročilu je  bila zajeta zuna
njepolitična situacija v  svetu, ak
tivnost Občinske organizacije 
Zveze borcev, aktivnost članstva 
ZB v družbenopolitičnih organi
zacijah in  sam oupravnih organih, 
sodelovanje z m ladino v podje
tju  in v okviru občine. Posebno 
se to sodelovanje odraža ob raz
nih prireditvah. »Prav tako smo 
sodelovali z m ladino tedaj, ko 
smo jih  sprejem ali v  teritorialne 
enote,« je  poudaril v poročilu 
Franc Lukežič.

Občinski odbor ZB je bil zelo

Naš mladinec Rade Mladenovski na javni tribuni drži štafeto

aktiva Zveze borcev
aktiven pri reševanju stanovanj
ske problem atike članov ZB, so
cialne problem atike ZB in  d ru 
gih vprašanj skupnega piomena 
na obm očju občine.

Naši člani ZB so povsod aktiv
ni. To izpričuje visok odstotek 
zastopanosti v družbenopolitič
nih in sam oupravnih organih (50

je, enotnosti naših narodov, -in 
delavskega sam oupravljanja, je  
bila velika. Na koncu poročila je  
bilo še poudarjeno, da je  -naša 
vsakodnevna dolžnost prepreče
vanje rasnih  sovražnih parol, ki 
p rihajajo  z zahoda in vzhoda. Po 
prebranem  poročilu se je  razvila 
živahna razprava. Prevladovala

Predsedstvo konference, katero je

odstotkov). Vendar člani ZB niso 
aktivni samo v teh organih. Tudi 
sami v svojem  odboru poskuša
jo  razreševati probleme organi
zacije. Organiziran je  bil skup
ni sestanek z vodilnimi delavci, s 
predstavniki drugih  družbenopo
litičnih organizacij in z delavci 
občine Izola. Na tem sestanku, 
ki je  bil zelo pozitivno ocenjen, 
je  potekala razprava o  gospodar
ski problem atiki podjetja.

Aktivnost članov ŽB pri vse
ljudski obram bi, ki ima nalogo 
čuvati pridobitve naše revoluci-

vodil Savo Kapelj

so predvsem  vprašanja kot so: 
gospodarska problem atika podje
tja, katero je  pojasnil glavni di
rek to r inž. Bogdan Golob, druž
bena sam ozaščita, delavnost vo
dilnega in  strokovnega kadra, o 
situaciji v svetu, o pomoči mla
dini, budnosti v podjetju  in o 
disciplini članov kolektiva. O teh 
vprašanjih  so spregovorilli Mar
jan  Miklošič, sek retar občinske 
konference ZK, M arjan Mlekuž, 
sekretar konference ZK v našem  
podjetju , tov. Šav, predstavnik 
občinskega odbora ZB, Savo Ka-
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pelj, Franc Lukežič, Jože Furlan, 
inž. Robert Primožič, Albina Ška
pin in drugi.

Tov. Zlobec, predstavnik  občin
skega odbora ZB je v im enu ob
činskega odbora ZB Izola, predal 
predsedniku aktiva ZB Francu 
Lukežiču iin predstavniku m ladin
ske organizacije Radetu Mlade- 
novsikemu pismeno priznanje za 
uspešno izvedeno akcijo zbiranja 
denarnih sredstev za gradnjo 
spominskega dom a borcev in  
mladine v Kumrovcu.

Ker je  pretekel mamdat dose
danjem u odboru, ga je  konferen
ca razrešila, ravno tako pa tudi 
predsednika, katerega pa so po
novno izvolili. Tako je  ostal za 
predsednika še naprej Franc Lu- 
keždč, za sekretarja  pa Žarko 
Višnjič, ki je  to  funkcijo oprav
ljal že v p re jšn ji m andatni dobi. 
Ostali člani odbora so še:

1. Franc Vovk
2. Jože Furlan
3. Ljubo K rstič
4. Anteo Glavič
5. Ivanka Muženič
6. Anton Šverko
7. Berta Antončič
8. Zvonko Filipi
9. Milena Sabadin 

Konferenca je zadolžila novi
odbor, da izdela program  dela za 
bodoče delo odbora aktiva ZB 
naše OZD.

Istočasno bi želel opozoriti čla
ne ZB, da se bolj številčno ude
ležujejo sestankov, ostalim  pred
stavnikom  družbenopolitičnih o r
ganizacij p a  gre zahvala za n ji
hovo udeležbo. Žarko Višnjič

Delo samoupravnih organov
10. aprila  1975 se je  sestal cen

tralni delavski svet in na podlagi 
predloženega gradiva s stran i 
strokovnih služb sprejel več skle
pov.

1. Osnove nadaljnjega razvoja, 
plan  za leto 1975, sanacijski pro
gram, program  nadaljn jega u re
jan ja  poslovanja in  poslovno po
ročilo za leto 1974 je bila pred
m et razprave 1. točke dnevnega 
reda.

Poleg gradiva, ki so ga člani že 
prejeli, je  obrazložitev podal di
rek to r ekonom sko organizacijs
kega sektorja, ki je  poudaril, da 
bo glede na  predvidene sprem em 
be (n. pr. inflacije), ki se bodo 
pojavile v tem letu, potrebno po 
polletnem obračunu izdelati re
balans plana.

O gornjem  gradivu je  predhod
no razpravljal itudi odbor za go
spodarjenje in organizacijo te r  v 
zvezi s tem  sprejel sltališče, ki 
je  razvidno iz sklepa.

Razpravi se je  pridružil tudi 
glavni d irektor, ki je  poudaril, da 
je  treba plan in  sanacijski pro
gram  uresničiti z vso resnostjo  in  
ob m aksim alnem  sodelovanju 
vsega strokovnega kadra.

V zvezi s sanacijskim  progra
mom bo treba izdelati program  
in ternih  ukrepov glede nadaljn je
ga u re jan ja  poslovanja z določe
nim i nosilci nalog in  roki.

Borci poslušajo poročilo njihovega odbora

Udeležba borcev ni bila velika

Rajko Hrvatič

Na podlagi predloženega gradi
va in  razprave so bili sprejeti na
slednji sklepi:

SKLEP: Osnove nadaljnjega
razvoja, plan za leto 1975, sana
cijski program, program nadalj
njega urejanja poslovanja in po
slovno poročilo za leto 1974 se 
daje v obravnavo delovni skup
nosti, ki bo trajala 15 dni.

CDS potrjuje stališča odbora 
za gospodarjenje in organizacijo, 
in sicer:

1. Plan za leto 1975 naj se ure
sničuje v neposredni povezavi z 
izvajanjem sanacijskega progra
ma (interni ukrepi),

2. Pri osnovah nadaljnjega raz
voja naj se da poudarek na proiz
vodnjo gotovih izdelkov TOZD 
»Argo«,

3. Odbor opozarja na resnost 
problematike prodaje ribjih kon
zerv v I. tromesečju tega leta.

SKLEP: Glavni direktor naj 
skupno z vodilnimi delavci ime
nuje strokovno skupino, ki bo 
pripravila program internih uk
repov glede nadaljnjega urejanja 
poslovanja z določenimi nosilci 
nalog in roki.

Program internih ukrepov se 
bo obravnaval skupaj s periodič
nim poročilom I. tromesečja 
1975. Pri vsaki nadaljnji obrav
navi periodičnega poročila pa bo 
vodstvo podjetja predložilo tudi 
poročilo o izvajanju internih uk
repov.

SKLEP: V zvezi z razpravo o 
planu za leto 1975 in opozorilo 
odbora za gospodarjenje in orga
nizacijo glede resnosti problema
tike prodaje ribjih konzerv v I. 
tromesečju tega leta, naj prodaj
ni sektor predloži CDS poročilo 
o problematiki prodaje ribjih 
konzerv v I. tromesečju in o na
daljnjih izgledih glede prodaje 
teh izdelkov.

Poročilo naj se predloži CDS 
do 30. aprila 1975.

2 .
S tatu tarna  kom isija, ki jo  je  

izvolil centralni delavski svet, je  
predložila v razpravo S ta tu t 
Kom binata konzervne industrije  
HP »DELAMARIS« Izola. Cen- 
tralni delavski svet je sklenil, da 
se predloži Statut v obravnavo 
delovni skupnosti, ki bo trajala 
15 dni. V tem  času lahko posa
mezni delavci, organi upravlja
n ja  v TOZD in Sam oupravni 
skupnosti in družbenopolitičn ie

organizacije dajo svoje pripom 
be in predloge.

3. Odbor za gospodarjenje in 
organizacijo je  predložil CDS po
budo za sprem em be in  dopolnit
ve sam oupravnega sporazum a 
o združitvi tem eljnih organizacij 
združenega dela H P »Delamaris« 
Izola in  sam oupravnega sporazu
m a o  razdelitvi sredstev. Omenje
ne sprem em be se v  glavnem na
našajo  na  novo organizirano 
TOZD »AVTOTRANSPORT« in 
nekatera  dodatna določila glede 
pristo jnosti glavnega direktorja.

Centralni delavski svet je skle
nil, da se spremembe in dopol
nitve samoupravnega sporazuma 
o združitvi TOZD HP »DELAMA
RIS« Izola, in samoupravnega 
sporazuma o razdelitvi sredstev 
daje v obravnavo delovni skup
nosti, ki bo trajala 15 dni.

4. Prodajni sektor je  predložil 
v obravnavo in potrditev 2 samo
upravna sporazum a, in  sicer:

Sam oupravni sporazum  o tra j
nem  sodelovanju v dalekomor- 
skem ribolovu in  Sam oupravni 
sporazum  o načinu in  pogojih 
izvora rib jih  konzerv.

a) Sam oupravni sporazum  o 
tra jnem  sodelovanju v daleko- 
m orskem  ribolovu. Pred sedmimi 
leti je  šest jugoslovanskih pod
je tij, ki se ukvarjajo  z ulovom 
rib in proizvodnjo rib jih  -konzerv 
in  »Delamaris« Izola, osnovale 
Poslovno udruženje za daleko- 
m orski ribolov z začasnim sede
žem v Zagrebu. To združenje je  
bilo osnovano z nam enom , da 
združi svoje poslovne interese, 
delo in  finančna sredstva v cilju 
form iran ja skupaj s poljskim  
partnerjem  m ešano gospodarsko 
organizaaijo s finančno udeležbo 
49 : 51. Nam en te gospodarske 
organizacije naj bi bil speciali
zacija za dalekom orski ribolov. 
Poleg te  dejavnosti bi obsegal 
program  pod je tja  še predelavo 
rib, prom et te r uvoz in  izvoz bla
ga.

Po tem  Sporazum u podpisniki 
združujejo svoje delo in  sredstva 
predvsem  za naslednje dejavno-

1. Skupno vlaganje sredstev za 
izgradnjo in  eksploatacijo ladij,

2. Izdelava dolgoročnih progra
mov za ulov, predelavo in  plasm a 
rib  in  rib jih  konzerv,

3. Skupne nabave rib  iz izvoza,
4. Skupna p roda ja  tega blaga 

dom a in  v tujini.
Sporazum  tudi določa, da mo

ra  vsak član-podpisnik tega spo
razum a zagotoviti najm anj 2 mi
lijona din za form iranje inicia- 
lnih sredstev, ki so nujno po
trebna za p ristop  k uresničitvi 
program a.

Člani CDS so bili mnenja, da 
z ozirom na dokaj velik znesek, 
ki ga mora podjetje zagotoviti 
za pristop k sporazumu, naj o 
tem sporazumu razpravljajo vsi 
delavski sveti TOZD in samou
pravne skupnosti in dajo svoje 
soglasje.

B) Sam oupravni sporazum  o 
načinu in pogojih izvoza ribjih 
konzerv.

Soglasno je  bilo sklenjeno, da 
se ta  sporazum  odstop« v razpra
vo in  sklepanje DS TOZD »IRIS«.

5. Člani CDS so biil seznanjeni 
z ugotovitvam i inšpektorja služ
be družbenega knjigovodstva ob 
pregledu zaključnega računa za 
leto 1974.

N adaljevanje na  7. strani
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Pomorska orientacija DELAM ARIS-a
N adaljevanje s 3. strani
2. Delamarisu se mora omogo

čiti, da bo posloval pod enakimi 
pogoji kot druga podjetja v pa
nogi. Enak tretman pri krediti
ranju kot velja za ribjo predelo
valno industrijo vzdolž naše oba
le, mora obveljati tudi za Dela
maris (SRS mora izravnati ugod
nosti kanonskega kreditiranja 
ostale industrije).

3. Zvezni organi morajo zago
toviti stalno izvozno premijo. 
Vnaprej znana izvozna premija 
bo omogočila dolgoročno usme
ritev Delamarisa, predvsem pa 
bo zagotovila solidnejše poslova
nje z manj neznankami in s tem 
tudi večjo rentabilnost.

4. Delamaris je že inlciator za 
ustanovitev poslovne interesne 
skupnosti RIBARSKE PRIVRE- 
DE Jugoslavije. Tu naj bi bila 
vključena vsa podjetja panoge. 
Osnovni cilj te skupnosti bi naj 
bil usklajen razvoj vseh podjetij, 
enoten nastop na tujem trgu, ra
cionalizacija ribolova (tipizacija, 
sodelovanje) in proizvodnje, itd.

5. Podpreti bi morali ustanovi
tev skupnega jugoslovansko-polj- 
skega ribolovnega podjetja za 
ulov rib na oceanih. V začetku 
naj bi se ladje chartirale, kas
neje pa postopno kupovale. S tem 
bi ukinili uvoz rib, ki se jih letno 
uvozi 50.000 ton. Tozadevni ela
borat je izdelan in podjetje v iz
gradnji in jugoslovanski del je 
ustanovljen. Sredstev seveda ni, 
ker je panoga kot celota premalo 
akumulativna.

6. Za okrepitev jadranskega ri
bolova je nujna nabava vsaj 1 
do 2 ribiških ladij s 600 KM In 
30 metri dolžine. Le take ladje 
so sposobne za uvedbo nove teh
nologije v ribolovu (lebdeča ko
ča). Take ladje so tudi avtonom
ne, lahko so na ribolovu več dni, 
ker imajo hladilne naprave, lah
ko lovijo ob vsakem vremenu, v 
vseh letnih časih, podnevi in po
noči, dejstvo je, da je bila za ri
bolov v Jadranu na jugoslovanski 
strani zgrajena zadnja ladja leta 
1959. Delamaris je prekinil razi
skave morja, ki jih je zanj vršila 
Morska biološka postaja iz Por
toroža, čeprav je v to že vložil 
en milijon novih din. Dejstvo je, 
da Delamaris iz lastnih sredstev 
ne more kupiti novih ladij in 
uvesti s tem novo tehnologijo, 
kot jo zahteva rezultat raziskave 
morja, saj zato nima potrebnih 
sredstev.

7. Na naši obali se dve podje
tji bavita z ulovom rib, in sicer: 
Delamaris z 22 ladjami in KZ Lu
cija z eno ladjo. KZ Lucija ima 
zato predpravico nad ribjim re
zervatom v Portoroškem zalivu. 
Vprašanje je, če taka delitev dela 
in nobene gojitve rib v rezervatu 
vodi k večji racionalnosti. Naj
brž ne.

8. Ribja predelovalna industri
ja Hrvatske npr. Mirna iz Rovi
nja in Adrija iz Zadra dobivata 
subvencijo iz naslova nerazvitih 
območij Hrvatske. Delamaris, ki 
je že tako oškodovan glede ka
nonskih sredstev, in ima zaradi 
tega bolj zastarelo tehnologijo od 
dalmatinskih podjetij, pa odvaja 
za nerazvita področja po planu 
za letošnje leto 1,3 milijona no
vih din.

9. Smatramo, da bi bilo zelo 
umestno, da bi za razvoj ribištva 
uvedli na uvoz ribe prelevman. 
Iz sredstev, ki bi se zbrala na 
osnovi tega prelevmana naj bi

se izgrajevalo morsko ribištvo. 
Tako bi zmanjšali uvoz in pove
čali lastno proizvodnjo beljako
vin, ki so več kot za polovico ce
nejše od beljakovin toplokrvnih 
živali.

Kaj je z odškodnino, ki jo plaču
je Italija za ribolov v teritorial
nem morju Jugoslavije (kanon
ska sredstva)?

To odškodnino je  dobivala Ju 
goslavija tudi do leta 1965, do 
izida zakona o razdelitvi teh sred
stev in so z njim i napajali zvez
ni budžat. Od leta 1965 dalje je 
zakon razdelil ta  sredstva med 
SRS in SRČG. Sredstva je  za
kon nam enil napredku ribištva. 
Kljub Delamarisovim zahtevam, 
sklepom DS, urgencam  itd. se ni 
ničesar doseglo. Zvezni sekreta
ria t za finance je  sicer dal raz
lago, da s tem  ni Delamaris iz
vzet iz koriščenja teh sredstev 
in da jih  lahko dobi, če so le-ta 
na razpolago pod istim i pogoji 
kot druga podjetja v panogi. De
lam aris je  v ta  nam en večkrat 
zaprosil za ustrezne kredite, ven
dar se je  izkazalo, da  Ita lija  ni še 
plačala, oziroma, da so b ila  sred
stva že razdeljena ali pa so našli 
še ;kak bolj utem eljen razlog. Z 
novo ustavo ozirom a amandmaja 
je  bilo treba uskladiti tudi ta  za
kon iz leta 1965. Žal zaikona sploh 
niso vsebinsko spremenili. Zato 
je Delamaris sprožil ustavni spor. 
Ustavno sodišče je  zadevo rešilo 
tako, da je  zahtevalo sprem em bo 
nebistvenih določil novega zako
na, glavno stvar, to  je  sprem em 
bo delitve sredstev pa n i izvedlo. 
Ustavno sodišče je  pač sm atralo, 
da je  m orje npr. hrvaško in  če 
Italijan i lovijo v hrvaških terito 
rialnih vodah je  tudi odškodnina 
njihova.

Ko se je  sprejem al tekst nove
ga popravljenega zakona so bili 
»naši poslanci (SRS) z zadevo več 
kot tem eljito ustno in  pismeno z 
elaboratom  seznanjeni. Predlog 
novega zakona je  bil dvakrat za
vrnjen, ker poslanci SRS niso 
dali soglasje kot delegacija. V 
tre tje  so seveda popustili. Obisk 
dr. Antona V ratuše je  zadosto
val, da je  dogovor m ed poslanci 
in izvršnim  svetom SRS bil pre
klican. Tako je Delamaris še ve
dno ostal v neenakopravnem  po
ložaju v svoji panogi. Druga pod
je tja  panoge dobijo kredite (ugo
dne po obrestih, pologu in  dobi 
odplačila), Delamaris pa ne. Dej
stvo je, da tako ne bo moglo iti 
več naprej. Do sedaj je  imel De
lam aris en zaključni račun, eno 
blagajno in enega gospodarja. 
Danes im a Delamaris 5 TOZD, 
ki im a vsak zase sam ostojno in 
neodtujljivo pravico razpolaga
nja  z lastnim i sredstvi. Med 
TOZD sicer o bsta ja  sporazum o 
združitvi in  zaenkrat neom ejena 
solidarna odgovornost. Začet
kom m arca bodo TOZD prvič 
razpravljali o  zaključnem  računu 
po TOZD in o planu TOZD. Pri
čakuje se, da bodo TOZD to do
ločilo upoštevale, vendar le en
krat, m orda dvakrat. Dejstvo je, 
da je  druga dejavnost v Delama
risu pokrivala v zadnjih desetih 
letih ribištvo in rib jo  predelavo. 
Rezultat tega je  bil, da je  ta  
druga dejavnost (TOZD Argo) 
ostala na nivoju izpred 1965, med
tem ko so sorodna podjetja  (Dro
ga, Fructal, Kolinska, Podravka) 
za nekajkrat povečale svojo pro
izvodnjo. Končni rezultat je  to

rej zaostali TOZD Argo in še 
vedno neenakopravnost Delama
risa  (TOZD Riba, TOZD Iris) v 
panogi.

Trenutno se zopet razm išlja o 
m orebitni preselitvi sedeža TOZD 
Ribe v eno od zahodno istrskih 
mest v SRH, saj bi tako pridobili 
pravico do kreditov iz iteh ka- 
onskih srdstev  vsaj za eno TOZD. 
Dejstvo je  nam reč, da  im am o že 
od nekdaj locirane polovico flo
te v Medulinu, V rsarju  in Novem 
gradu, saj so ribiči tam  doma.

Izvozna premija?
Izvozna prem ija se je  za rib je  

konzerve, izvažamo tudi drugo, 
vedno sprem injala, v zadnjih de
setih letih od 0 do 56 °/o. Običaj
no se je  izvozna prem ija  dolo
čala naknadno, ko je  bilo podje
tje  že v izgubi (1973) ali tik  pre
den je  bilanco izdelalo in je  dal 
glavni d irektor ostavko (1969). 
V glavnem podjetje  največkrat 
ni vedelo kakšna bo izvozna pre-

Blagajna vzajem ne pomoči je 
bila ustanovljena n a  pobudo ne
katerih  članov sindikata na  sin
dikalni konferenci 1962. leta. Na 
tej konferenci je  bil izvoljen in i
ciativni odbor. Ta odbor je  takoj 
organiziral akcijo za vpis članov 
kolektiva v BVP in  že jun ija  1962. 
leta je  bilo včlanjenih preko 200 
članov. Na ustanovnem  občnem  
zboru članov BVP je  bil obrav
navan pravilnik BVP, izvoljen je 
bil 5-članski odbor in  nadzorni 
odbor. Odbor blagajne im a pred
sednika, tajnika in blagajnika ter 
dva člana. Odbor se sestaja po 
potrebi, če se pojavijo določena 
vprašanja.

Za začetek dela BVP nam  je  
sindikat posodil 8000 N din, ta  
denar je  še danes v obtoku pri 
BVP. Danes BVP razpolaga s 
preko 110.000 N din.

Mnogo članov našega kolek
tiva ne ve, da ob sta ja  BVP, čerav
no je  bilo večkrat v našem  glasilu 
pisano o  naši blagajni in so bila 
podana razna poročila ali sezna
nitev članov BVP o sprem em bah 
pravilnika blagajne.

Clan BVP postane lahko vsak 
član kolektiva, ki je  najm anj 6

mi j a in je  tako rekoč poslovalo 
brez najosnovnejšega podatka.

Izvoz, da ali ne?
Delamaris ne pričakuje pomo

či od nikoder. Želimo le vedeti 
ali je  za Slovenijo izvoz in  ribi
štvo perspektivno ali ni perspek
tivno in  koliko je  perspektivno. 
Tega D elam arisu ni treb a  razla
gati, am pak k red itira ti to dejav
nost do tiste  stopnje, ki je  za 
širšo družbeno skupnost intere
santna. Resolucije tako kongre
sov ZK in sindikatov, zveznih in 
republiških, resolucije o  gospo
darjen ju  za leto 1975 itd. ne na
vajajo, da je  za Slovenijo, SFRJ 
izrednega pom ena proizvodnja 
hrane (to je  tudi ribištvo) in iz
voz (ribja predelava). Če je  to 
res in mi sm o prepričani, da tako 
je, bom o dobili ugodne kredite 
za preventivno sanacijo prav  iteh 
dejavnosti. V naslednjem  mesecu 
bomo predložili KB Koper in 
skladu republiških rezerv preven
tivni sanacijski program  in  neka
tere elaborate (nabava ribiških 
ladij, izgradnja 2000-tonske hla
dilnice). Tomaž Pavletič

mesecev zaposlen v našem ko
lektivu. Posojilo lahko dobi po 
treh  mesecih v članstvu BVP, mo
ra  pa im eti najm anj 300 din vlo
ge, da lahko dobi 1000 din poso
jila. Posojilo se m ora vrn iti v 
roku 6 mesecev. Vsak član pla
čuje mesečno vlogo, ta  vloga je 
najm anj 10 din mesečno. Vloge 
in posojila so brezobrestna.

Izplačilo posojil se izvrši na 
podlagi vloge (prošnje), ki jo  pro
silec vloži p ri BVP. Izplačuje se 
dvakrat mesečno, in  to: takoj po 
plači, to je  16. ali 17. in 29. in 30. 
v mesecu, če so prosilci do nave
denih datum ov poslali prošnje ali 
hranilne knjižice za dvig vloge. 
V izrednih prim erih  se izplačuje 
tudi med tem  časom.

Po predvidevanjih bo v mesecu 
m aju  sklican občni zbor članov 
BVP, na katerem  bo obravnava
no poročilo blagajne o poslova
nju, sprem em be pravilnika in iz
volitev novih članov odbora. Pro
sim člane BVP, da se pripravijo  
na ta  občni zbor, vabila dobite 
pravočasno. Občni zbor m ora bi
ti sklepčen, k er bom o obravna
vali sprem em bo pravilnika in  za
to prosim o za čimvečjo udeležbo.

Blagajnik: Franc Lukežič

Franc Lukežič skrbi za blagajno vzajemne pomoči

Blagajna vzajemne pomoči
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DELO SAMOUPRAVNIH ORGANOV

a) zajtrk
b) kosilo
c) večerja

— za zakonca združenega 
dela, ki je zaposlen
v drugi del. org. in se 
v domu samo hrani 
(stanuje pa izven doma) 
stanejo trije obroki

— za člane združ. dela 
in otroke, ki se samo 
hranijo, stanujejo pa 
izven doma, stanejo 
trije obroki na posa
meznika

N adaljevanje s 5. strani
V zvezi s tem  je  bilo sklenje

no, da
— finančni sektor pripravi 

predlog odpisa terjatve za nedo
bavljeno tuno pri firm i Tessimex 
Lugano,

— služba nabave predloži do 
30. 4. poročilo v  zvezi z nedobav
ljeno tuno,

— vodstvo TOZD »ARGO« naj 
predlaga sam oupravnim  orga- 
norn v TOZD, da neodpisano os
novno sredstvo, 'ki je  že več let 
izven uporabe, t. j. postro jenje za 
liofiilizaoijo, aktivira ali proda.

6. Na podlagi predloga stalne 
inventurne kom isije se v samo
upravni skupnosti »Skupne služ
be« odpiše drobni inventar v 
vrednosti 169,60 din in osnovna

n '■ »Poročevalca
Skupščina SR Slovenije je  v 

začetku letošnjega leta začela iz
daja ti »Poročevalca« kot uradno 
glasilo za obveščanje delegacij 
in delegatov tem eljnih samo
upravnih skupnosti in  organiza
cij. Njegova naloga je  na zgo  
ščen način in pravočasno posre
dovati skupnostim  in  delegaci
jam  skupščinsko gradivo, o  ka-

rr
terem  delegati odločajo v zborih, 
in zagotoviti še druge pom em b
ne inform acije ;iz dela skupšči
ne, njenega izvršnega sveta in 
upravnih organov. Poteg tega bo 
»Poročevalec« po dogovoru med 
skupščino SFRJ iin skupščinami 
republik in pokrajin  prinašal na 
enak način obdelano tudi njeno 
gradivo, saj izhajata  obe skup-

Oddelek juh, delo pri mletju ni lepo

sredstva v vrednosti 13.839,31 din.
7. CDS je  soglašal s predlogom 

službe prodaje na domačem trgu 
glede preselitve skladišča iz Ku- 
m anovega iin odprtjem  novega 
skladišča v Skopju.

— V zbor km etijstva in živil
ske industrije  p ri Gospodarski 
zbornici Slovenije s ta  bila za de
legata .izvoljena dipl. ing. Evgen 
Ferluga iin M artin Kokalj. Im e
novana delegata sta  bila izvolje
na tudi za ustanovni zbor dele
gatov TOZD obalno kraškega ob
močja.

— Predsednik centralnega de
lavskega sveta je  dobil poobla
stilo za  podpisovanje izjav za iz
plačilo ppsebne stim ulacije za iz
voz v razvite prekom orske drža
ve in  prekom orske države v raz
voju. Zvezda Rudi Anton Staver

ščini iz enotne delegatske osno
ve. »Poročevalec« bo izhajal dva
k ra t n a  mesec, po potrebi tudi v 
posebnih številkah.

Gre potem takem  za glasilo, ki 
pomeni v celotnem sistem u ob
veščanja delovnih ljudi in  ob
čanov in  njihovih Skupnosti in 
delegacij enega izm ed osnovnih 
pogojev za njihovo delo tako v 
delegacijah kot v konferencah 
delegacij, v občinslkih skupšči
nah, v republiški skupščini iin 
skupščini SFRJ. Z n jim  si bodo 
delegacije pom agale pri oprav
ljan ju  dolžnosti, ki jim  jih nailar 
gajo delovni ljud je  in  občani, in 
pri uresničevanju njihove pravi
ce, da  so obveščeni o  vsem, kar 
je  predm et razpravljanja in  od
ločanja v skupščinah.

Upoštevajoč dosedanje izkaza
ne potrebe in izkušnje, stališča 
družbenopolitičnih organizacij, 
predvsem  pa ustavno določilo o 
tem, da so tem eljne skupnosti 
dolžne zagotavljati pogoje za us
pešno delo — in  obveščenost so
di med take bistvene pogoje — 
sodimo, da smo s skupnimi moč
mi skupščina SR Slovenije, skup
ščina SFRJ in  tem eljne skupno
sti dolžni zagotoviti, da se ti po
goji uresničijo tudi na  ta  način, 
da bo »Poročevalec «redno na  
vOljo vsem, ki ga potrebujejo.

Zato pozivamo delavske svete 
tem eljnih organizacij združene
ga dela, svete krajevnih skupno
sti, vodstva sam oupravnih inte
resnih skupnosti, vodstva druž
benopolitičnih organizacij, občin
ske skupščine iin druge in tere
sente, da se nanj naročijo, iin si
cer da naročijo  toliko izvodov, 
kolikor je  po njihovem  potreb
no za zadostno obveščenost n ji
hovih skupnosti iin delegacij.

»Poročevalca« naročite  n a  na
slov: Skupščina SR Slovenije, 
Šubičeva 4, 61000 Ljubljana. Za
časna letna naročnina znaša din 
80. »Poročevalec« bo  na voljo tu 
di v prodaji po 3 din za redno 
številko. Prosimo za natančne 
naslove skupnih in  posamičnih 
naročnikov.

Predsedstvo 
skupščine SR Slovenije 

Izvršni odbor republiške 
konference SZDL 

Izvršni odbor predsedstva 
republiškega sveta ZS SRS

Letos v Lepeni...
1. V letu 1975 bo počitniški 

dom Delamaris v Lepeni poslo
val od 20. 6 do 31. 8. 1975. Koli
kor bo dovolj interesentov, se bi
vanje v domu lahko podaljša.

2. Za upravnika počitniškega 
doma se imenuje Julij Rupnik. 
Kadrovska služba z upravnikom 
sklene ustrezno pogodbo.

3. Prijave in razporejanje pri
javljenih, sprejema referent, ki 
ga določi vodja skupnih služb do
10. 6. 1975.

4. Kadrovsko službo se poobla
sti, da sprejme potrebno delovno 
silo za poslovanje doma v času 
sezone in sklene z delavci doma 
ustrezno pogodbo.

5. Za leto 1975 se določijo na
slednje cene za dnevno oskrbo 
v domu, za posamezne obroke 
hrane in prenočišča.
Dnevna oskrba cena 1975
— za člane org. združ. dela 55.—
— za nezaposlenega za

konca člana združe
nega dela oz .za ne
preskrbljenega otroka
nad 10 let starosti 55.—

— za zakonca, člana zdru
ženega dela, ki je za
poslen v drugi delov, 
organizaciji

— za odrasle otroke, ki jih 
ne vzdržuje član zdru
ženega dela (cena

kot za tuje goste) 
za otroke člana zdru
ženega dela do 10 let 
starosti 
s posteljo 
brez postelje

— za tuje goste
a) odrasli in otroci 
nad 10 let starosti
— do tri dni bivanja
— nad tri dni bivanja
b) otroci do 10 let 
starosti
— do tri dni bivanja 45.—
— nad tri dni bivanja 40.—

Za člane združenega dela in za 
druge goste, ki prenočujejo v 
podstrešnih prostorih, se zgoraj 
navedene cene zmanjšajo za 20 °/ o.  
Dnevna oskrba Cena 1975
— posamezni obroki stanejo: 

(prehodni gosti)

35.—
30.—

85.—
80.—

15.—
30.—
25.—

40.—

35.—

— če se tuj gost samo 
hrani v domu (nad 
3 dni) stanejo trije
obroki 56.—

— samohranilke — članice 
združenega dela z enim 
ali več otroki, imajo 
na gornje cene 50"/»

' popusta
NOČNINE
— za člane združenega dela

in njihove svojce 20.—
— za druge goste 30.— 
Za prenočevanje v podstrešnih 
prostorih se plačuje 20 ° / o nižja 
nočnina.
Predlagani pogoji razen cene so 
enaki, kot v preteklem letu. 
Prednost v domu imajo tisti čla
ni, ki v domu še niso letovali, v 
kolikor se prijavijo pravočasno.

Zvezda Rudi Brljavec Ana
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O radovednosti
Radovednost je  zelo važen fak

to r človekovega značaja. Brez ra
dovednosti sploh ne bi bilo na
predka. To je  bilo jasno že p ra
človeku, iki je  m arljivo in  rado
vedno seciral drobovja svojih 
bližnjih te r na ta  način postavil 
tem elje anatom iji. Tudi ves na
daljn ji napredek človeštva se 
m ora za svoj razcvet zahvaliti ra 
dovednosti vedoželjnega dvonož- 
ca. Rekli bi celo lahko, da je  tud i 
napredek vsakega posameznika 
odvisen od bolj ali m anj razvite 
om enjene lastnosti. Začne se že 
v otroški dobi. O trok je  na pri
m er radoveden, kakšen okus ima 
m arm elada v m am ini shram bi, 
pa gre in  se n a  licu m esta pre
priča. Na žalost pa starokopitni 
starši ponavadi nim ajo dosti ra 
zum evanja za raziskovalno m rz
lico svojega potom ca in  mu vedo
željnost zatrejo  v kali z raznim i 
nazadnjaškim i posegi, ki otroku 
vzamejo sleherni kanček veselja 
do nadaljnjega raziskovanja sve
ta. Kasneje, v šoli, pedagogi ze
lo nepravilno ocenjujejo šolarja 
in trdijo , da na prim er nekdo ni 
priden v tem  ali onem  predm e
tu, da je  len in podobno, v resn i
ci pa o trok enostavno ni radove
den. Jaz sam a sem bila v tem  
sm islu deležna velikega nerazu
mevanja; n ikakor ni bilo jasno 
m ojim  profesorjem , da glede m a
tem atike nisem  prav nič rado
vedna in  so m i vztrajno solili 
slabe rede, nam esto da bi se vpra
šali, kakšno m esto zavzema v 
m ojem  značaju radovednost do 
m atem atike (menim nam reč, da 
so te reči že prirojene). Tudi na 
delovnem m estu je potreben vsaj 
kanček radovednosti. Včasih za
dostuje že radovednost, ki se tiče 
sodelavcev in njihovega dela na
sploh. Neverjetno hitro  vam  mi
ne čas, če ste radovedni v tem  
smislu! Seveda pa je  p ri tem  
predpogoj, da do lastnega dela 
nim ate dosti radovednosti in  da 
tudi dela sam ega nim ate kaj pri
da. Naši bližnji so nam reč silno 
hvaležna tem a za radovednost. 
Početja iin preteklost ali seda
n jost sosedov, sodelavcev in so
rodnikov so na moč zanimiv 
predm et, katerem u tudi največji

V MESECU MARCU SO SE 
ZGODILE NASLEDNJE 
NESREČE PRI DELU

1. M artič M arija, zaposlena v 
TOZD PLOČEVINKA se ji je  7. 
m arca 1975 na  poti v službo zdrs
nilo in p ri padcu si je  zlomila 
levo nogo.

2. Smokovič Otavio, zaposlen v 
TOZD RIBA, se je  7. m arca 1975 
pri odpiranju okna udaril v nogo, 
ker je  padel s stola.

3. ča tič  Izet, zaposlen v TOZD 
IRIS, m u je  13. m arca 1975 med 
pakiranjem  kartonov padla pa
leta na nogo te r  jo  poškodovala.

4. Volk Ivan, zaposlen v TOZD 
RIBA, je  25. februarja  1975 po
magal pri varjen ju  sani za spla
vitev čolna, nak ar so ga začele 
boleti oči.

5. Chicco Clavdio, zaposlen v 
TOZD AVTOTRANSPORT, se mu 
je  19. m arca 1975 spodrsnilo na 
m okrih tleh te r se je  udaril v 
hrbet in  komolec leve roke.

6. Juriševič M iranda, zaposle
na v TOZD IRIS, se je  20. m arca 
1975 pri odpiranju polnih doz pa
radižnikovega koncentrata ure
zala z robom  doze v dlan desne 
roke.

7. Frančeškin Drago, zaposlen 
v TOZD ARGO, se m u je 21. m ar
ca 1975 na poti z dela spodrsnilo 
na stopnicah in si je p ri tem  po
škodoval hrbtenico.

8. Lukič Tereza, zaposlena v 
TOZD IRIS, je  24. m arca 1975 pri 
stro jnem  om otavanju doz stopila 
na  rob palete, katera  je  bila 
zlom ljena in si p ri tem  zvila levo 
nogo.

9. Benčič Josip, zaposlen v 
TOZD IRIS, se m u je 25. m arca 
1975 med prevozom odpadkov 
skuš iz skladišča slane ribe v 
kontejner spodrsnilo ter se moč
no udaril v prsni koš.

10. Petrešič Ivan, zaposlen v 
, SS VZDRŽEVANJE, m u je 27. 
m arca 1975 pri rezanju pločevi
ne na Škarjah spodrsnila roka 
te r se je  urezal v palec leve roke.

11. Klobas Ljudmila, zaposle
na v TOZD IRIS, se je  31. m arca 
1975 med zapiranjem  polnih doz 
spodrsnila te r padla in si poško
dovala prstanec desne roke.

Iz tega je  razvidno, da se je  v 
mesecu m arcu zgodilo 11 nesreč, 
od tega 10 nesreč na delu, 1 pa 
na poti z dela.

in najbolj zagrizen radovednež 
ne pride do konca. Sprašuje in  
poizveduje lahko vse življenje in 
si daje  duška, pa bo še zmeraj 
naletel n a  kakšno malenkost, ka
tere njegova radovednost še ni 
odkrila, prem lela in registrirala. 
Kolikor bolujejo za m ajhno dozo 
radovednosti, je  najbolje, ako si 
zagotovite bližino kakega zagri
zenega radovedneža, pa boste vse 
življenje vedno na tekočem  o 
vsem, čas vam bo h itro  mineval 
iin pozabili boste na lastne na
pake, ki so tako sitna in  zoprna 
reč, če se jih  zavedamo. Pred
vsem pa boste naredili dobro de
lo radovednežu, saj bo  živel v za
vesti, da  njegova lastnost ni za
m an te r da z njo nared i vsaj ne
kaj koristnega. Zaradi vsega na
štetega vam  torej ne sme biti žal 
ali še m anj, da bi se vam povesil 
nos, ako vam  bo kdo lepega dne 
poočital, da ste firbec in  nadle
ga. Sonja Požar Oddelek paštete, izdelava in polnjenje 100 g kokošje paštete

bro  pa se je  uvrstil naš predstav
nik Franci Kranjc, ki je zasedel
11. m esto med 51 tekmovalci te 
kategorije. Naš drugi predstav
nik Cveto Ros je  v tej skupini 
zasedel 34. mesto. V ekipni kon
kurenci je  zmagalo ŽITO Ljub
ljana, p red  KOLINSKO in &LO- 
VIN.

Zaključek tekm ovanja s sveča
no proglasitvijo rezultatov in 
družabnim  večerom je bil v ho
telu TRANSTURIST v Škofji Lo
ki.

Za organizatorja IX. ŽIVILIA- 
DE je  bil izbran kolektiv PLA
NIKA Kobarid.

Franc Kranjc

*
Naša dva tekmovalca, ki sta zastopala' barve Delamarisa

Sm učarsko prvenstvo
ČLANOV SINDIKATA ŽIVILSKE STROKE

Tekmovanje živilske stroke 
pod nazivom »VIII. živiliada«, ki 
je  bilo letos na belih poljanah 
Soriške planine pod pokrovitelj
stvom PIVOVARNE UNION, sta 
se udeležila tudi dva predstavni
ka našega podjetja.

Udeležence letošnjega srečanja 
je  med drugim  pozdravil tudi An
ton Jereb, predsednik RO sindi
kata  živilske stroke in  m ed d ru 
gim dejal, da je  to osm o srečanje 
znova pokazalo, da je  udeležba 
iz leta v leto številnejša, da je  de
lavcev, željnih aktivnega razve
drila, vse več. Namen vsakoletne
ga srečanja ni le športno tekm o
vanje z boljšim i ali slabšim i us
pehi, temveč tudi m anifestacija 
sodelovanja med sindikalnim i or
ganizacijam i živilske stroke. To 
tekm ovanje se že uvršča med 
prava delavsko-športna srečanja, 
saj je  osnovno vodilo sodelova
n je in  šele potem  športni rezul
ta ti. Letošnjega srečanja se je 
udeležilo 160 tekmovalcev iz 17 
podjetij živilske stroke in  od te
ga 37 žena. Proga je  bila za člane

v dveh kategorijah dolga 750 m z 
višinsko razliko 200 m, za članice 
in  starejše člane pa 580 m z 120 
m višinske razlike. Speljana je 
bila z vrha L ajnarja (1649 m).

Zanimivo je, da so v posamez
nih članskih konkurencah imeli 
največ uspeha prim orski sm u
čarji. V kategoriji do 30 let je 
zmagal Kutin iz PLANIKE Koba
rid, tre tje  m esto pa  je zasedel 
Vozlič iz AGRARIJE Koper. V ka
tegoriji nad  30 let je  bil Fanedel 
iz koprske AGRARIJE drugi, do-


